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Koosoleku algus kell 17.00 

                   lõpp kell 19.30 

 

 

Koosoleku juhatas sisse kultuurikomisjoni esimees Ilmar Aun, protokollis volikogu kantselei 

juhataja-jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ja volikogu esimees Vallo Reimaa ning vallavalitsusest abivallavanem 

Ingrid Spitz ja arendusnõunik Rein Luuse (registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras: Jõhvi Valla arengukava uuendamine kultuuri valdkonna osas, vastavate 

muudatusettepanekute ülevaatamine. 

 

Komisjoni esimees Ilmar Aun: ettepanekuid arengukava kultuuri valdkonna muutmiseks tegi vaid 

komisjoni liige Anne Uttendorf. 

Anne Uttendorf andis ülevaate tehtud ettepanekutest ning pidas oluliseks arengukavas rõhutada  

rahvakultuuri viljelemise toetamist ning pöörata rohkem tähelepanu laulu- ja tantsupeo liikumise 

jätkuprotsessile. Samuti tõi ta välja, et puudus on spetsialistidest, eriti rahvakultuuri valdkonnas – 

koori- ja tantsujuhte ning ka muid kultuuritöötajaid ja noorsootöö spetsialiste. Ta pakkus, et ehk tuleks 

selle tühimiku täitmiseks mõelda motivatsioonipakettidele nii juhtide koolitamiseks kui ka tööle 

meelitamiseks. Oluliseks pidas Anne Uttendorf arengukavast eraldi kultuurikava (kultuuri 

tegevuskava) väljatöötamist. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu kultuuri tegevuskava võimaliku sisu üle. 

Ilmar Aun: kuna praeguse volikogu koosseisus on moodustatud eraldi nii kultuuri- kui ka 

spordikomisjon, siis võiks need tegevusalad ka arengukavas eraldi olla, st käsitleda kultuuri ja spordi 

valdkondi eraldi. Vallavalitsus peaks toetama eelkõige sellise suundumusega kultuuriüritusi, mis 

arengukava on esile tõstnud. 

Vallo Reimaa: septembrikuu volikogu istungile peaks jõudma nii kultuuri kui spordi toetamise korrad, 

millistes tuleks need aspektid eelnevalt üle vaadata. 

Ilmar Aun: Jõhvi asub nö ida-lääne ja ida-lõuna ristteel, tuleks mõelda kuidas toimetada praeguses 

ida-lääne suuna situatsioonis kultuuritegevustega. 

Vallo Reimaa: eks praegune olukord annab tõuke kohalikele erinevate rahvuskultuuri viljelejatele 

suuremaks aktiviseerumiseks ning erinevate rahvuskultuuride turgutamiseks, siinkohal on 

arengukavas ka vastavate toetavate tegevuste soodustamine (punkt 5.7.3.3). 

Ilmar Aun: arengukavasse tuleks sisse viia täpsustus, et uus kergejõustikustaadion on valminud, siiani 

on see märgitud eesmärgina. 

Vallo Reimaa: arengukava peaks kajastama, et kui valmib uus raamatukogu hoone, siis praegune 

raamatukogu hoone ehitatakse ümber teatrimajaks. 

Evelyn Danilov: uue raamatukogu hoone eskiislahendustes on ette nähtud palju pinda, kus leiaks 
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ruume kasutamiseks ka rahvuskultuuriseltsidele. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu seltside ruumide vajadusest ja võimalikest lahendusetest. 

Vallo Reimaa: arengukava tuleks täiendada, et uus raamatukogu hoone rajatakse 

multifunktsionaalsena (punkt 5.7.2.3). 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu, millise funktsionaalsusega uus raamatukogu hoone peaks  

olema. 

Vallo Reimaa: uue raamatukogu hoone valmimisel ja olemasolevast hoonest teatrimaja loomisel 

vabaneksid kunstikooli hoones teatri „Lepatriinu“ ruumid, mida saaks omakorda noortekeskus 

kasutusse võtta. 

Ilmar Aun: arengukavas tuleks kavandada Tammiku hiietammiku kaitse alla võtmine. Ettenägematu 

on olukord, kui selle kõrval asuvat aherainemäge hakatakse kunagi laiali vedama, et mis saab siis 

tänaseni allesjäänud hiietammikust. 

Rein Luuse: valla territooriumi osa on looduskaitse all, ülejäänud osa looduskaitse alla võtmise saaks 

siduda üldplaneeringu menetlusega. Rein Luuse tutvustas komisjoni liikmetele hiietammiku ajaloolisi 

osi ja piire. 

Ilmar Aun: hiietammikuni võiks Jõhvist läbi Pauliku küla viia ka kergliiklusteed. 

Vallo Reimaa: tähelepanu tuleb pöörata hiietammiku ümbruse pidevale korrashoiule, eriti muru/heina 

niitmisele. 

Rein Luuse tutvustas komisjoni liikmetele Enefit Greeni plaane aherainemäe osas (vaateplatvorm, 

kõrghaljastus varjamaks mäge, trepid mäkke tõusuks ja laskumiseks jne). 

 

Koosolekult lahkus Evelyn Danilov. 

 

Rein Luuse: hiietammiku vahetus läheduses on ulatuslik prügistamine, mis on häbiplekiks vallale. 

Vallo Reimaa: ka selle tegevuse võiks ka arengukavasse lisada, et prügistus likvideerida. 

Vallo Reimaa andis komisjoni liikmetele ülevaate hiiemetsade ajaloolistest tähendustest inimestele. 

Anne Uttendorf: arengukava punkti 1.16.1.21 mõte (hiietammiku heakorrastamisest) tuleb kanda ka 

arengukava edasiste tegevuste peatükki. 

Lepiti kokku, et Rein Luuse sõnastab arengukava arendussuundade peatükis hiietammiku ja selle 

lähiümbruse korrastamise. 

Ilmar Aun: häbiplekiks on ka mahajäetud aiamaad hiietammiku Tammiku aleviku poolses osas, selle 

maa-ala võiks ette näha perspektiivseks elamumaaks. 

 

Koosolekult lahkusid Tiina Kullamä ja Ingrid Spitz. 

 

Rein Luuse: kas „Rahvuskultuuride loomepada“ traditsioonilise üritusena peaks edasi arengukavas 

eraldi punktina (1.16.1.16) kajastuma?, leian, et see võiks kajastuda traditsiooniliste ürituste punktis 

(1.16.1.15). Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

Vallo Reimaa: arengukavas toodud traditsiooniliste ürituste korraldamiseks peaks iga-aastaselt olema 

eelarves raha planeeritud, sellised üritused tuleb kindlasti arengukavas kajastada, ära ei tohi unustada 

ka ringijuhtide puuduse teemat. 

Rein Luuse: arengukava kultuuri peatükis võiks ära markeerida ka filmitööstuse arendamise. 

Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

Vallo Reimaa: taastama peaks Jõhvis filmitegemisega seotud traditsioonid. 

Ilmar Aun: kui rääkida arengukava teistest valdkondadest, siis mida arvavad komisjoni liikmed 

kehtiva arengukava punktist 5.8.1.6 – Tallinn-Narva maanteeäärse Pühajõe ümbruse teatud lõigu 

kujundamine teeäärseks puhke piirkonnaks? Eriti veel selles valguses, et Tallinn-Narva maantee 

Narva-poolne ristmik ehitatakse ümber ning planeeritaks Pühajõe sängi osaliselt teise kohta tõstmine. 

Kas meil on sellise puhkekoha vajadus? 

Rein Luuse andis komisjoni liikmetele ülevaate varasematest mõtetest puhkekoha asukoha ja 

tegevuste kohta. 

Ilmar Aun: tänasel koosolekul ei jõudnud me käsitleda komisjoni jaanuarikuu koosolekul komisjoni 



  

liikmete poolt välja käidud ideed, nt Eduard Bornhöhe pargi rajamine jm. 

Vallo Reimaa: Bornhöhe nimelise pargi rajamine on kavandatud 2023. aastasse. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu Bornhöhe nimelise pargi rajamise teemal. Üheskoos 

otsustati, et pargi rajamine tuleb lisada arengukavasse Rein Luuse pakutud sõnastusega. 

Ilmar Aun: mis saab edasi raudteejaama hoonega? 

Vallo Reimaa: raudteejaama hoonega seonduv sai kirja maakonna arengustrateegia ettepanekutesse, 

sama sõnastus tuleks üle kanda ka valla arengukavasse. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

Rein Luuse tegi ettepaneku jätta arengukava punkti 5.7.2.1 sõnastusest välja sulgudes toodud 

võimalike spordi- ja mänguväljakute ning lähiliikumispaikade asukohad, et ei arvataks, et tegemist 

on prioriteetsuse järjekorraga. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

Rein Luuse: arengukava punkti 5.7.2.7 võiks lisada külatubade loomise soodustamise kõrvale ka 

külamajade soodustamine. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

Rein Luuse: arengukava punktis 5.7.2.16 võiks olla lisatud rohkem selgitusi, mida peetakse silmas 

virgestuskompleksi all. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga, selgitused lisab Rein Luuse. 

Rein Luuse: mida arvatakse arengukava punktist 5.7.2.27 – kus nähakse ette hooldekeskuse sisehoovi 

eakate spordikeskuse pargi edasi arendamine, hetkel on sel sisehoovis paar trenažööri. 

Komisjoni liikmed olid seisukohal, et hooldekeskuses ei viibi üldjuhul inimesed, kes enam trenažööri 

kasutada saaksid, mistõttu selle pargi edasi arendamine ei ole perspektiivikas selle kasusaajate 

vähesuse tõttu. (Märkus: volikogu spordikomisjoni 25.05.2022 protokolli kohaselt viiakse sealsed 

trenažöörid parki). 

Anne Uttendorf: kultuuritöötajate palgateema tuleks sõnastada selliselt, et need tuleb ühtlustada 

riiklike kultuuritöötajate palgatasemetega. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

 

Komisjoni liikmed arutasid kultuuri valdkonna prioriteetsusi ning otsustasid need järjestada: 

1. Jõhvi raamatukogule uue multifunktsionaalse hoone rajamine. 

2. Ringijuhtide töötasude lähendamine üldhariduskoolide õpetajate töötasudega. Kultuuritöötajate 

töötasude lähendamine riiklike kultuuritöötajate palgatasemetega. 

3. Eduard Bornhöhe mälestuse jäädvustamine Jõhvi linnaruumis, sh Kooli 2 haljasala kujundamine 

koos Bornhöhe skulptuuriga. 

4.-6. Jõhvi Kultuuri- ja Huvikeskuse jätkuv arendamine Jõhvi valla rahvakultuuri keskusena. 

        Koostöös Eesti Kontserdiga Jõhvi Kontserdimaja tähtsustamine Ida-Virumaa kultuurielus. 

        Jõhvi linnapargi rekonstrueerimise jätkamine. 

7. Kultuuriühingute tegevustoetuste suurendamine.  

8. Jõhvi muuseumi rajamine koos ekspositsiooniga Ida-Virumaa kujunemisloost. 

9. Filmivaldkonna tegevused (filmistuudio arendusprojekt, stipendiumid, kaaspanustamne 

maakondlikus filmifondis jne).  

Sõnastuse lihvib Rein Luuse. 

 

Lõpetuseks tutvustas Rein Luuse arengukava menetluse järgnevat protsessi. 

 

 

 

 

 

Ilmar Aun 

Koosoleku juhataja       

 


